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Important: If your child is not well in the morning PLEASE do not send him/her to school.


Please note that all school events are now cancelled until further notices, including parent/teacher, ILP and committee meetings 

From Monday 23rd of March we ask that our volunteers, in all areas, do not visit the school.
Thank you for the support you have already given. We will inform you when things change.












REPORT FROM THE DEPUTY PRINCIPAL
Hello Parents/Carers, Welcome to Week 8, Term 1, 2019.
Updates on the impact of the Coronavirus are occurring consistently for our community. Staff are maintaining high diligence to potential threats and impacts on our whole community. This includes regular warnings and preventative measures for students, staff and community members at school,  including  advice to take extra precautions with regard to hygiene and encouraging students to wash their hands regularly especially before and after food breaks. The situation can change quickly and advice will be given to families on a regular basis with any urgent information shared in diverse ways. This will include government announcements on school specific incidences and strategies for that community to adapt and maintain opportunities for student learning. Please check that your contact details given to the school, especially email addresses, are updated and accurate. There is a link to the latest COVID-19 information on the school website and through the education directorate, available through the following link: 
https://www.education.act.gov.au/public-school-life/information-on-novel-coronavirus-covid-19
Due to the risks of the spread of COVID -19, there are cancellations and postponements of many group meetings and activities on the school site. The following events will not take place until further notice:
· Parent/teacher interviews
· Information evenings for 2021 student enrolments in Kindergarten and year 7
· Assemblies
· Offsite excursions, carnivals and camps
· Onsite community committees and P&C meetings
· Others - to be informed
Further advice on other changed school operations will be advised to community members as they come to hand. The three international excursions, which do not commence until September 2020, are not postponed at this stage. Planning is continuing although further advice is being sought. 
The new secondary quadrangle has been operational for several weeks.  Thanks to the support from the P&C and ACT Directorate for funding to enable this work. It has been well received by students and the community.
There has been a new Executive Teacher appointed for Secondary in Languages. Natalie Stewart will take over from Patricia Blumstein who has recently retired. Patricia was a long standing member of the Telopea Park School Community and will be sorely missed. We wish her well. We thank Annemarie Power for undertaking the role of executive teacher for term 1, Annemarie made very positive contributions in this role. We look forward to welcoming Natalie at the start of term 2.
The National Day of Action against Bullying and Violence was recognied and acted on in both the primary and secondary sectors of the school. In secondary a formal lesson was delivered to students in the Personal & Social curriculum time. In the primary sector all classes worked on this during the week through the Friendly Schools PLUS program.
In Term 2, Year 10 students will undertake ‘Student Pathways’ during Enrichment. Students and parents are encouraged to discuss the options available for Year 11-12 and beyond. A ‘Student Pathways’ evening has been postponed. Year 10 students are strongly encouraged to review all college websites as part of their planning processes.
Community Committees
Community members are invited to join one of the four school committees that meet once a term on a specific Wednesday afternoon.  If a parent or community member is interested please contact the relevant staff member. Unfortunately, due to the COVID-19 virus risk, these committees are not going to operate as a group meeting in term 2, but other practices may be facilitated.  The Gifted and Talented committee meets in week 2 (Anna McGown), the Curriculum Committee meets in week 4 (Peter Clayden), The Reconciliation Action Plan committees meet week 6 (Melanie Consola) and the ICT committee meets week 8 (Ben Yuen). The recent Reconciliation Action Plan meeting revised the Telopea Park School Reconciliation Action Plan. 

Thank you to the Parents/Carers who have contributed to the voluntary contributions Years K-10. Thank you to primary and secondary EFS Parents/Carers who have paid their contribution for the delivery of the French National Curriculum. If you haven’t had a chance to contribute yet we would appreciate your support to maintain the excellent bilingual program the school delivers.
Primary and Secondary Parent/Carer teacher interviews have been postponed until further notice due to ACTED and ACT Health advice. 
[bookmark: _Hlk3360087]Secondary Mid-Semester Reports will be sent home on Wed week 9 via students as a hard copy and an emailed version will also be sent home.
Primary Mid-Semester Reports for K-5 will be sent home on Thursday 26 March. Year 6 students don’t receive a report this term but receive the conseil de classes feedback in term 2.  
Year 9 EFS students will be undertaking the ‘Brevet Blanc’ examinations on Monday 23 March and Tuesday 24 March. 
Thirteen Telopea Park School Students have been selected by audition for the
ACT Instrumental Music Program’s Extension Ensembles. In 2020. The students are listed below. This is a great achievement for all students and indicative of the great support provided by teachers and family members to support the music education of our students. Congratulations to all students.
Angela Zhu	  			Percussion Ensemble
Alexa Hannah, Lachlan Li		Primary Concert Band
Rebecca Kritico, Maribel Mansour Zahra Nyamekye and Isabella Vittorino  Senior Concert Choir
Charlotte Bromley, Angela Zhu and Jack Zhuang,Anya  Priyasekera          Senior Concert Band
Matthew Tran, Joshua Burden, Anastasia Craig, Richard Craig, 
Kenneth Gray, William Grove	Junior Concert Band
Oliver Matthews			Primary Concert Choir

2020 NAPLAN Online update Year 3, 5, 7 and Year 9
In late March, Telopea Park School along with all other schools in Australia will participate in a nationally coordinated 45 minute omnibus practice test session. The goal of this test event is to support student familiarisation with the test and replicate the load on the NAPLAN platform anticipated for the first session of NAPLAN Online 2020.  All year 7 and 9 students were advised to bring their laptops and personal earphones as some spoken instructions are included in the online practice test. Year 5 students will be using the school chrome books and own headphones. The year 7 and 9 students will be sitting for their session at 10.30am and year 5 will start their session at 9.50am. 
Secondary Devices only:
All department issued computers have pre installed Nap Online locked-down browser A applications. Whilst it is not encouraged for students to use their own devices, there is a process to support individuals to upload the appropriate software. For year 7 or 9 students only. Any year 7 or year 9 student with their own device will have to install the NAP Online locked-down browser at home with the help of their parents. Information on how to install the locked -down browser app on Apple and windows devices will be made available to students once communication is made with the secondary NAPLAN coordinator Uraj Singh via uraj.singh@ed.act.edu.au.
The 2020 NAPLAN Test Window will be Tuesday 12 May to Friday 22 May, in term two.
Term 1 ends, Thursday 9th April and Term 2 begins, Tuesday 28th April.
Peter Clayden 
K-10 Deputy Principal

LE MOT DU PRINCIPAL-ADJOINT

Chères familles,
Bienvenue en cette Semaine 8 du premier trimestre. 
Nous effectuons régulièrement des mises à jour sur l'impact de la Covid-19 à l’intention de notre communauté. Les enseignants et le personnel de l’école restent très attentifs aux menaces potentielles et aux conséquences pour l'ensemble de notre communauté. Cela inclut des recommandations régulières et des mesures préventives pour les élèves, le personnel et les membres de la communauté scolaire. Cela inclut des conseils pour prendre des précautions supplémentaires en matière de propreté et pour encourager les élèves à se laver régulièrement les mains, en particulier avant et après avoir mangé. La situation peut évoluer rapidement et nous donnerons régulièrement des conseils aux familles. Nous communiquerons toute information urgente de diverses façons. Veuillez vérifier que les coordonnées que vous avez fournies à l'école, notamment les adresses électroniques, sont exactes et mises à jour. Tous les voyages à l’étranger sont actuellement suspendus pour le premier semestre et les autres voyages restent à l'étude. Les sorties locales et dans d’autres États sont examinées en fonction des informations récentes disponibles. Il existe un lien vers ces informations sur le site internet de l'école, ainsi que sur le site du Département de l’Education. Vous pouvez y accéder en cliquant sur le lien suivant :
https://www.education.act.gov.au/public-school-life/information-on-novel-coronavirus-covid-19
Nous utilisons la nouvelle cour du Secondaire depuis plusieurs semaines.  Un grand merci à l’association de parents d’élèves P&C pour le financement de ces travaux. Ce espace rénové a rencontré un vif succès de la part des élèves et de la communauté scolaire. 
Un nouveau professeur exécutif en charge des Langues a été nommée. Natalie Stewart remplace Patricia Blumstein qui a récemment pris sa retraite. Patricia a enseigné de nombreuses années au lycée franco-australien de Canberra/Telopea Park School, et elle nous manquera beaucoup. Nos meilleurs vœux l’accompagnent dans sa « nouvelle vie ». Nous remercions Annemarie Power pour avoir assumé l’intérim au premier trimestre, elle a apporté une contribution très positive dans ce rôle. Nous sommes ravis d'accueillir Natalie au début du deuxième trimestre.

En Semaine 7, l'école a célébré la Semaine de la Francophonie, avec de nombreux événements célébrant la langue française en France et dans le monde. De nombreuses classes ont participé à des concours et ont assisté au Festival du film français. Le Festival du film français se poursuit jusqu'au 8 avril. Pour plus d'informations, consultez le site  https://www.affrenchfilmfestival.org/.  Un petit déjeuner de la Francophonie a également été organisé par l’association de parents d’élèves P&C à l'école. 

En Semaine 8, nous organisons une réunion d’information sur le Programme de Premier Cycle Secondaire (PPCS) à l'intention des nouveaux parents le jeudi 26 mars de 17h30 à 18h30 dans le hall de l'école.
Notre établissement a marqué la Journée Nationale d'Action contre le Harcèlement et la Violence avec des actions au Primaire et au Secondaire. Au Secondaire, les élèves ont pu bénéficier d’un cours spécifique dans le cadre du programme d'enseignement personnel et social. Au Primaire, toutes les classes ont travaillé sur ce sujet pendant la semaine dans le cadre de l’initiative Friendly Schools, et nos élèves délégués ont animé des discussions dans divers regroupements de classes.
Au deuxième trimestre, nos élèves de Seconde suivront des séances d’orientation (Student Pathways) pendant les cours d’enrichissement. Les élèves et les parents sont encouragés à discuter des options qui s'offrent à eux pour les classes de Première et Terminale et au-delà. Une réunion sur le thème de l’orientation aura lieu au cours du deuxième trimestre afin de renseigner les élèves et leurs parents sur les différents parcours d’orientation. Des intervenants de Narrabundah College, de Canberra College, de l'ANU, de l'UC et du CIT présenteront des informations sur les possibilités d’études pour les élèves de Seconde, de Première et de Terminale, et au-delà.


Différents comités de notre établissement
Les membres de notre communauté sont invités à se joindre à l'un des quatre comités qui se réunissent une fois par trimestre un mercredi après-midi donné.  Si un parent ou un membre de la communauté est intéressé, veuillez contacter la personne présidant chaque comité.  Le comité Élèves précoces se réunit en semaine 2 de chaque trimestre (Anna McGown), le comité Programmes Scolaires se réunit en semaine 4 de chaque trimestre (Peter Clayden), le comité Plan d'Action pour la Réconciliation se réunit en semaine 6 de chaque trimestre (Melanie Consola) et le comité TICE en semaine 8 de chaque trimestre (Ben Yuen). La récente réunion du Plan d'Action pour la Réconciliation a revu le plan d'action du lycée franco-australien / Telopea Park School. Le Comité Programmes Scolaires a établi la liste des conférenciers qui interviendront lors des prochaines réunions du comité.
 La première intervenante du 2e trimestre est Natasha Yacoub, doctorante en droit de l'UNSW et affiliée au Centre Andrew & Renata Kaldor pour le droit international des réfugiés. Elle fera une intervention au CDI le mercredi 20 mai 2020 de 15h30 à 17h00. Le titre de la conférence est : "Protection des réfugiés dans le monde : la perspective d'un avocat australien travaillant pour les Nations Unies". Le public privilégié est les élèves des classes de CM2 à la Quatrième et leurs parents. Nous espérons que les parents se joindront à eux pour écouter cette conférencière dynamique et divertissante. Nous espérons que les conférenciers invités apporteront à notre communauté des aspects importants des programmes scolaires australiens.
Merci aux familles des élèves de notre établissement qui ont versé leur contribution volontaire. Merci aux familles des élèves du Primaire et du courant français du Secondaire qui ont versé leur contribution pour l'enseignement du programme français. Si vous n'avez pas encore eu l'occasion de verser votre contribution, nous apprécierions grandement votre soutien pour maintenir l'excellent programme bilingue que notre établissement offre.
Les réunions parents/professeurs du Secondaire auront lieu en semaine 10, le mardi 7 avril de 16h00 à 18h30 et le mercredi 8 avril de 16h00 à 18h00. Les réservations des créneaux horaires peuvent être effectuées avec le système de réservation PTO. Vous recevrez davantage de détails concernant le système PTO au cours de la semaine 9 et sur le site internet de l’école.  Le système de réservation en ligne, appelé "PTO", sera utilisé. Tous les parents auront besoin d'une adresse électronique pour accéder à ce système. C'est l’occasion pour mettre à jour vos coordonnées avec l'école car c'est ainsi que vous accéderez à PTO. Veuillez contacter l'école au 61423388 pour mettre à jour vos coordonnées.
Les bulletins de mi-semestre du Primaire seront remis aux élèves de la Grande Section de Maternelle au CM2 le jeudi 26 mars. Les élèves de 6e ne reçoivent pas de bulletin, mais les parents sont invités à assister aux réunions parents/professeurs en semaine 9.  Les réservations des créneaux horaires seront ouvertes le 26 mars à 18h00. Les réunions parents/professeurs du Primaire auront lieu le lundi 30 et le mardi 31 mars de 15h30 à 17h50.
Les élèves de Troisième du courant français passeront les épreuves du Brevet Blanc le lundi 25 mars et le mardi 26 mars.
Treize élèves du lycée franco-australien / Telopea Park ont été sélectionnés lors d’auditions pour les orchestres du Programme de musique instrumentale de l'ACT. Vous trouverez le nom de ces élèves ci-dessous. Il s'agit pour eux d'une grande réussite qui témoigne du soutien considérable que leurs enseignants et leur famille apportent à l'éducation musicale de nos élèves. Félicitations à tous les élèves.
Angela Zhu							Ensemble à percussion
Alexa Hannah, Lachlan Li						Orchestre de concert du Primaire
Rebecca Kritico, Maribel Mansour Zahra Nyamekye et Isabella Vittorino	Chorale de concert Senior
Charlotte Bromley, Angela Zhu et Jack Zhuang, Anya Priyasekera 		Orchestre de concert Senior
Matthew Tran, Joshua Burden, Anastasia Craig, Richard Craig, 
Kenneth Gray, William Grove					Orchestre de concert Junior
Oliver Matthews							Chorale de concert du Primaire

De nombreux camps et sorties ont récemment été organisés par les enseignants du lycée franco-australien / Telopea Park School. Merci à tous les merveilleux enseignants et au personnel administratif qui créent ces occasions pour nos élèves. Ces moments offrent des possibilités d'apprentissage enrichissantes et positives à nos élèves de la Grande Section de Maternelle à la Seconde. Parmi les sorties du mois de mars, citons :  la Journée internationale de la femme, le leadership sportif aux Olympiades de natation, la représentation de l’orchestre de jazz à ???, la visite de l’exposition Matisse pour nos élèves de CE1, le Festival du Film Français pour de nombreux élèves, et bien d’autres sorties encore. Encore une fois, merci à tous les enseignants et au personnel qui les organisent, ainsi qu'à toutes les familles qui nous aident en remplissant les documents administratifs et en fournissant les renseignements requis en temps voulu.
Epreuves du NAPLAN (classes de CE2, CM2, Cinquième et Troisième)
Fin mars, le lycée franco-australien /Telopea Park School et toutes les autres écoles d'Australie participeront à une séance d'entraînement de 45 minutes coordonnée à l'échelle nationale. L'objectif de cette séance d’entraînement est d'aider les élèves à se familiariser avec la plate-forme NAPLAN et de reproduire les conditions réelles des épreuves de la première session en ligne des épreuves du NAPLAN 2020. Nous avons conseillé à tous les élèves de Cinquième et de Troisième d'apporter leur ordinateur portable et leurs écouteurs, car certaines instructions orales sont incluses dans le test d’entraînement en ligne. Les élèves de CM2 utiliseront les chrome books de l'école et leurs propres écouteurs. Les élèves de Cinquième et de Troisième commenceront leur séance à 10h30 et ceux de CM2 commenceront leur séance à 9h50. Les élèves de CE2 seront en camp lors de cette séance d’entraînement, mais ils auront l'occasion de s'entraîner à leur retour.
Les élèves de Cinquième et de Troisième ont reçu une lettre d’information de la Principale. Une copie de cette lettre est jointe au présent bulletin.
Les familles sont invitées à se rendre sur le site www.nap.edu.au qui propose des informations générales aux familles. Il comprend également des tests d’entraînement.
Ordinateurs du Secondaire uniquement:
Tous les ordinateurs du Département de l’Education ont des applications de navigation Nap Online verrouillées et déjà préinstallées. Bien qu'il ne soit pas recommandé aux élèves d'utiliser leur ordinateur personnel, il existe un processus pour les aider à télécharger le logiciel approprié. 
Pour les élèves de Cinquième et de Troisième uniquement :
Tous les élèves de Cinquième et de Troisième utilisant leur ordinateur personnel devront installer le navigateur verrouillé NAP Online chez eux avec l'aide de leurs parents. Les élèves peuvent contacter la coordinatrice NAPLAN Uraj Singh par courriel uraj.singh@ed.act.edu.au  pour obtenir de l’aide à l'installation de l'application sur les appareils Apple et Windows. 

Le premier trimestre se termine le jeudi 9 avril et le deuxième trimestre commence le mardi 28 avril.

Peter Clayden  
[bookmark: _SPECIAL_ANNOUNCEMENTS]Principal-adjoint (K-10)
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To keep up-to-date with all your children’s assignments/school reports and other information, please head to the ManageBac website to learn more.  If you don’t have or cannot remember your login, please email Telopea.enquiry@ed.act.edu.au for a welcoming email from ManageBac. The “Welcome email “from ManageBac is live for 24 hours after dispatch. Please access this ‘Welcome email” and create your password for future access. 
[image: cid:image001.png@01D29357.E47D9940]

PRIMARY NEWS
The first of our school carnivals was held on Wednesday 11 March 2020 and this year the weather was kind to us! Thank you to all parent supporters on the day. The Primary Staff were present in many roles to ensure smooth running on the day. Student enthusiasm and participation were high, and the House Captains and Vice Captains did a super job of motivating and positively charging the atmosphere. Students kept active in competitive races as well as the novelty activities with sand volleyball being very popular throughout the day. Results and certificates will be distributed later in the term.
The Secondary Leadership students are always an asset at our carnivals and fulfil many roles on the day, including being the set-up and pack-up crew! The Secondary PE Faculty  support with Megan Taylor’s guidance will be an ongoing feature of the Primary carnivals this year. This cooperation will help the new Primary PE teacher, Thibault Le Goueff, develop experience and understanding of the local system. 
As you will have read, due to complying with health measures, there is a cancelling of Regional ACT sport events until further notice.
	[image: ]
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Please be aware that the other two school carnivals planned are the Cross-Country and Athletics and will include all Y2-Y6 students.The Cross-Country carnival is planned for Term 2 week 4 Friday 22 May at Mt Stromlo. The Athletics Carnival is planned for Term 3 -week 4 Friday 14 August at the Woden Track& Field in Philip.
*It is uncertain at this stage if they will go ahead. 
Bullying- No Way! National Day of Action against Bullying and Violence

Telopea Park School primary students will be celebrating the National Day of Action against bullying and violence on Friday March 27. This day focuses on understanding what bullying is and how it impacts others, empowering students to have their say against bullying, learning what we can all do about bullying and celebrating our differences. Please see the website for further information. https://bullyingnoway.gov.au/
A bullying Fact Sheet is also available at:
https://bullyingnoway.gov.au/WhatIsBullying/Documents/faqs.pdf
IMP BAND NEWS
Congratulations and best wishes to all the TPS Y5 Band students. Your two-year experience will be very rewarding, and we look forward to your debut performance later in the semester. Be patient and persevere through the hard start-up phase.
We also have congratulations for two of our Y6 Band students, Alexa Hannah and Lachlan Li, who auditioned for and were successful to join the IMP Primary Concert Band.
  IMP - Information for Band Students Band Hygiene 
To keep all band members safe please remember to: 
Before you play: 
Wash your hands- remember to do this correctly. It should take at least 20 seconds. 
While you play: 
Don’t share instruments, mouthpieces or reeds- these all have your germs, and you want to keep these to yourself. 
Percussionist are to use their own mallets and sticks- remember if you share sticks you need to wash hands at the end of band. 
Remember to use a spit rag (slag rag) when you play. This applies to everyone. If you don’t have one get some paper towel from your teacher. 
After you play: 
Clean your instrument well. Get an isopropyl wipe to clean your mouthpiece if needed. Brass instruments water keys should be emptied onto a spit cloth after playing and instruments washed once a term 
Wash your hands after you play.    

School Uniform expectation
Could parents/carers ensure that children are being appropriately dressed in school uniform and following the school colour code. As the cooler autumn weather settles in, We would like to stop the wearing of too many inappropriate colours in jumpers, leggings and t-shirts. Your cooperation with this is appreciated.  Hats are part of school uniform until the end of May.  Forgetting to bring a hat will impact on participation in outdoor lessons and area of play during break times. Please discuss the importance of being sun smart with your child.
CAR PARK PICK UP/DROP OFF SAFETY FOR STUDENTS
To ensure student safety, we urge parents to be safe and respectfully cooperative with not parking vehicles in the drop-off/pick-up zones. You must remain in the vehicle and drive away within a reasonable time to allow for smooth and safe traffic flow. Please be aware that police do patrol school zones and fines may be issued for non-compliance. 
Thank you for your support
Maria Magdic.
Bullying- No Way! National Day of Action against Bullying and Violence
Telopea Park School primary students will be celebrating the National Day of Action against bullying and Violence on Friday March 27. This day focuses on understanding what bullying is and how it impacts others, empowering students to have their say against bullying, learning what we can all do about bullying and celebrating our differences. Please see the website for further information. https://bullyingnoway.gov.au/
A bullying Fact Sheet is also available at:
https://bullyingnoway.gov.au/WhatIsBullying/Documents/faqs.pdf
Keren  Briggs

Excursions / Incursions:
Please note that the Year 8 Challenge Day, originally scheduled for 9 April, has now been postponed until November. More information and new permission forms will be communicated to families next term

[bookmark: _P&C_NEWS]
P&C NEWS
http://www.telopeapnc.org.a
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	Flight Centre Manuka – Purchase your travel through Flight Centre Manuka and nominate Telopea. School will receive 1% of the total purchases. This is used towards funding the fete raffle travel prize to France that everyone wants to win! You must mention Telopea at time of booking and is not available on price beats.  
Achetez votre prochain voyage avec Flight Centre Manuka et désignez Telopea. L’école recevra 1% de la valeur de l’achat. Ceci servira pour financer le grand prix du voyage en France de la tombola. Il faut désigner Telopea au moment de la réservation. Cette combinaison n’est pas disponible avec “price beats”.  
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	Rebel Sport – Nominate Telopea at the checkout or on your Rebel loyalty card. The school will earn credits to obtain sporting goods from your purchases.  
Désignez Telopea à la caisse ou sur votre carte de fidélité Rebel et l’école recevra des crédits envers des équipements de sport.

	
[image: ]
	Athletes Foot – Canberra Centre – nominate Telopea as your school when purchasing shoes or add Telopea to your loyalty program. School will receive $5 for each pair of shoes purchased. 
Désignez Telopea à la caisse ou sur votre carte de fidélité et l’école recevra 5$ pour chaque paire de chaussures que vous achetez.

	
[image: Shop-Logo]
	2nd Hand Uniform Shop – Donate your old uniforms and shop at the 2nd hand uniform shop. All sales from the shop go directly to the P&C Committee.  Items available include hats, jackets, summer dresses, skirts, shirts, blouses and polos of various sizes. Only $5 per piece of clothing.  
Opening Hours:
Tuesday - 8.30am - 9.15am
Friday - 8.30am - 9.30am  
Location: outside the Primary School Office
Faites don de vos vieux uniformes et achetez des uniformes d’occasion au magasin d’occasion. Toutes les ventes du magasin vont directement au comité des parents et citoyens. On y trouve des chapeaux, pulls, robes d’été, jupes, et polos de tailles diverses. 5$ par morceau. 
Heures d’ouvertures :
Mardi – 8h30 – 9h15
Vendredi- 8h30 – 9h30 
Lieu : dehors, devant le bureau du primaire.
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Les Explorateurs Scout Group is based in Canberra, Australia, and is a unique Scouting group delivering the official Scouts Australia program en français!  We provide an opportunity for our youth members to use their French language skills in a fun, safe environment, while gaining valuable life skills.
Les Explorateurs Scout Group meets at the Ainslie Scout Hall, Ebden St, Ainslie ACT, every week during the school term, with different nights according to age group, and currently offer programs for:
· [image: http://www.explorateurs.org.au/wp-content/uploads/2011/05/WOSM-Logo.png]Petits Lutins/Joey Scouts: 6-7 years
· Louveteaux/Cub Scouts: 8-10 years
· Intrépides/Scouts: 11-15 years
For more information about Les Explorateurs, please visit our website or email our Group Leader.
	Eclaireuses et Eclaireurs de Canberra is a French Scout group located close to Telopea Park school. Eclaireurs de Canberra educational syllabus is about becoming happy, resourceful, justice and peace builder men and women. All our leaders are French or francophone and our curriculum is based on French Scoutism. 

- Les farfadets “Junior scouting” (year ½) On Fridays, fortnightly – 4.30pm-6.00pm
- Les Louveteaux “A life-sized game” (year 3/4/5) On Fridays – 4.30pm-6.00pm 
- Les Scouts et Guides “A taste for adventure” (year 6 to 9) On Fridays – 4.30pm-6.00pm 
For more information, contact us on eclaireurs.canberra@gmail.com  or find us facebook.
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Visit your local Guide unit to find out what Girl Guides get up to.
Girl Guides have FUN 
· Indoors and outdoors;
· Learn new skills, and
· Make new friends.
Girl Guides is for girls aged 6 –18 yrs.
Local Girl Guide units meet once a week at the Guide Hall in Manuka, Flinders Way.
[bookmark: _CONTACT_US]To find out more, contact Aneela de Soysa 0406 774 126

CONTACT US 
NSW Crescent
BARTON ACT 2600
Phone: 61423388
Fax:     61423348
tps@telopea.act.edu.au 
www.telopea.act.edu.au
 


	Principal
	Kerrie Blain
	Deputy Principal 7-10
	Michele McLoughlin

	Proviseur
	David Binan	
	Directrice Primaire français/Conseillère Pédagogique
	Catherine Buatois

	Deputy Principal K-10
	     Peter Clayden
	Business Manager
	Mary Ryan

	Deputy Principal K-6
	Anna McGown
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

		School Board Members 2020


	Board Chair 
	Kate Gauthier 
	Appointed Member 
	Mary Welsh 

	Staff Member 
	Susan Blythe - Jones 
	Staff Member 
	Mhairi Henderson 

	P&C Member 
	Clair Bannerman 
	P&C Member 
	Kate Gaultier 

	P&C Member                        Amali Bandara
	

	Student Member 
	Ila Muttukumaru 
	Student Member 
	Adrian Herzog 

	Australian Government 
	Margaret Leggett 
	French Government 
	Bertrand Pous 

	French Government 
	TBA 
	Board Secretary 
	Mary Ryan 





	P&C 2020

	President
	Trish Roudnew
president@telopeapnc.org.au 
	Vice President
	Sanaz Mirzobegian

	Secretary
	Clair Bannerman
	Assistant Secretary
	Mercedes Dent

	Treasurer
	Dudley Grounds
	Assistant Treasurer
	Wendy Ho

	Public Officer
	Ann Evans
	Grants Officer
	Kristin Milton/Asterie T. Niyonsenga

	Before and After School Care
	Sarah Milligan
	ACT P&C Delegate
	Paul Buckley

	Communication Officers
	Preethi Sekar		
Sandra Wiens
	
	

	Lost Property Officer
	Janelle Jorgensen
	Returning Officer
	Ben Roudnew

	Initial Fete Coordination
	Wendy Ho
http://www.telopeapnc.org.au
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